
 

Saksprotokoll i 30.01.2020 - fylkesutvalet 
 
Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag: 
 

«Innkrevjingskostnadene for bompengar (brutto bompengeinnkrevjing – netto 
bompengebidrag) er for høge. Fylkestinget vil iverksetje tiltak med mål om å halvere 
desse kostnadene innan 2023.» 

 
Terje Søviknes (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Fylkestinget avviser sluttforhandlet byvekstavtale for Bergensområdet for perioden 
2019-2029.» 

 
Terje Søviknes (Frp) sette på vegner av Frp fram slik protokollmerknad: 
 

«Fremskrittspartiet stemte i 2017 imot byvekstavtalen på bakgrunn av den usosiale 
bompengebelastningen. Byvekstavtalen som ble fremforhandlet i 2017 baserte seg på en 
svært problematisk finansieringsmodell, der bilistene ble utpekt til å bære store deler av 
den finansielle byrden ved bybaneutbygging. Den ferdigforhandlete avtalen for 
Bergensområdet 2019-2029 baserer seg på nøyaktig den samme, usosiale 
finansieringsmodellen. Fremskrittspartiet kan ikke akseptere at bilistene skal måtte 
betale for en bybane som de selv ikke vil ha nytte av.  
 
Fremskrittspartiet understreker at det er svært kritikkverdig at bystyre- og 
fylkestingspolitikerne har gått inn for en kollektivtransportløsning som regionen og 
innbyggerne ikke har råd til. Andre og mer kostnadseffektive kollektivløsninger som ville 
kommet hele Bergensregion til gode er vurdert.   
Bypakke Bergen legger til grunn årlige bompengeinntekter på rundt 900 mill. Ytterligere 
problematisk er det at Bypakke Bergen allerede har en gjeldsbyrde på 5,3 mrd. Med en 
allerede stor opparbeidet gjeld og trolige kostnadsøkninger er det i tillegg vanskelig å se 
hvordan den fremforhandlete avtalen vil være bærekraftig. Avtalen innebærer også at 
store og viktige veiprosjekt skyves på til fordel for videre bybaneutbygging.  
 
Fremskrittspartiet er prinsipielt imot bompenger for å finansiere kollektiv og annen 
infrastruktur. Ytre bomring som trådte i kraft i april 2019 må avvikles umiddelbart, og 
indre ring må på sikt også fjernes.  
 
Byvekstavtalen for perioden 2019-2029 innebærer imidlertid ikke bare en høy 
bompengebelastning. Den forplikter og legger også sterke føringer på arealplanlegging. 
Byvekstavtalen er en integrert del av regional og kommunal planlegging, som legger opp 
til en betydelig innstramming i arealpolitikken der en kraftig fortetting rundt 
kollektivknutepunkt står sentralt. Konsekvensene av en slik politikk er økte boligpriser og 
økt fraflytting fra Bergen, samt at den samlede veksten i Bergensregionen begrenses. 
Fremskrittspartiet mener at arealpolitikken i Bergensregioen må baseres på et prinsipp 
om at hele regionen skal tas i bruk.  
 
Således vil også selve innretningen i avtalen være ugunstig for Bergensregionen og dens 
innbyggere.» 

 
Med bakgrunn i dette mener Fremskrittspartiet at byvekstavtalen må avvises i sin 
helhet.» 

 
Avrøysting 
Det var 16 representantar til stades. 
 
Innstillinga fekk 12 røyster (A, Sp, MDG, SV, KrF, V, H) og vart vedteke som innstilling til 
fylkestinget mot 4 røyster (Frp, FNB) for Søviknes sitt forslag som fall. 
Andersen sitt forslag fekk to røyster (FNB) og fall. 
 
Innstilling til fylkestinget 



1. Fylkestinget vedtek sluttforhandla byvekstavtale for Bergensområdet for perioden 2019-2029. 
 

2. Fylkestinget meiner den økonomiske ramma i avtalen er god og at avtalen vil bidra til å 
finansiere viktige drifts- og investeringstiltak i regionen. Fylkestinget sluttar seg til avtalen som 
eit godt grunnlag for eit forpliktande areal- og transportpolitisk samarbeid i Bergensområdet.  
 

3. Fylkestinget viser til dei gode resultata ein ser i Bergensområdet med omsyn til betra 
luftkvalitet, reduserte bilandelar og svært gode kollektivtal. Fylkestinget uttrykkjer difor ei 
forventning om at høgare statlege rammer vert lagt på bordet ved reforhandling av avtalen, i 
2021. Fylkestinget uttrykkjer også ei forventning om at finansiering av bybanens byggetrinn 5 
til Åsane vert sikra i neste NTP (2022-2033). 
 

4. Fylkestinget ser det som positivt at byvekstavtalen gir ein felles arena for vidare samarbeid om 
felles areal- og transportløysingar i Bergensområdet. Det er ein stor styrke at avtalen bidreg 
med forpliktingar frå både stat og kommunar til ein felles arealpolitikk gitt i regional plan.  

 
Protokollmerknad frå Frp 
Fremskrittspartiet stemte i 2017 imot byvekstavtalen på bakgrunn av den usosiale 
bompengebelastningen. Byvekstavtalen som ble fremforhandlet i 2017 baserte seg på en svært 
problematisk finansieringsmodell, der bilistene ble utpekt til å bære store deler av den finansielle 
byrden ved bybaneutbygging. Den ferdigforhandlete avtalen for Bergensområdet 2019-2029 
baserer seg på nøyaktig den samme, usosiale finansieringsmodellen. Fremskrittspartiet kan ikke 
akseptere at bilistene skal måtte betale for en bybane som de selv ikke vil ha nytte av.  
 
Fremskrittspartiet understreker at det er svært kritikkverdig at bystyre- og fylkestingspolitikerne har 
gått inn for en kollektivtransportløsning som regionen og innbyggerne ikke har råd til. Andre og mer 
kostnadseffektive kollektivløsninger som ville kommet hele Bergensregion til gode er vurdert.   
Bypakke Bergen legger til grunn årlige bompengeinntekter på rundt 900 mill. Ytterligere 
problematisk er det at Bypakke Bergen allerede har en gjeldsbyrde på 5,3 mrd. Med en allerede 
stor opparbeidet gjeld og trolige kostnadsøkninger er det i tillegg vanskelig å se hvordan den 
fremforhandlete avtalen vil være bærekraftig. Avtalen innebærer også at store og viktige 
veiprosjekt skyves på til fordel for videre bybaneutbygging.  
 
Fremskrittspartiet er prinsipielt imot bompenger for å finansiere kollektiv og annen infrastruktur. 
Ytre bomring som trådte i kraft i april 2019 må avvikles umiddelbart, og indre ring må på sikt også 
fjernes.  
 
Byvekstavtalen for perioden 2019-2029 innebærer imidlertid ikke bare en høy 
bompengebelastning. Den forplikter og legger også sterke føringer på arealplanlegging. 
Byvekstavtalen er en integrert del av regional og kommunal planlegging, som legger opp til en 
betydelig innstramming i arealpolitikken der en kraftig fortetting rundt kollektivknutepunkt står 
sentralt. Konsekvensene av en slik politikk er økte boligpriser og økt fraflytting fra Bergen, samt at 
den samlede veksten i Bergensregionen begrenses. Fremskrittspartiet mener at arealpolitikken i 
Bergensregioen må baseres på et prinsipp om at hele regionen skal tas i bruk.  
 
Således vil også selve innretningen i avtalen være ugunstig for Bergensregionen og dens 
innbyggere. 
 


